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Vraag 1 
Kent het college genoemd rapport en wat vindt het college over de bevindingen daarin?  
 
Antwoord 1 
Het college is bekend met het rapport. Eerder is de Woonzorgvisie opgesteld, waar ook prognoses over de 
vraag naar verpleeghuiszorg staan. 
In de Woonzorgvisie is uitgegaan van een extra behoefte van 300 verpleeghuisplaatsen tot 2030. Van deze 
300 plaatsen zijn er inmiddels 64 gerealiseerd in de Floriadehof. Zorgorganisatie WZH heeft vergevorderde 
plannen om 110 plaatsen in de nieuwbouwlocatie Annahoeve te realiseren. Resteert een aantal van 126 
plekken dat nog gerealiseerd moet worden tot 2030.  
De nieuwe cijfers uit het door u genoemde ABF-rapport laten zien dat in de jaren 2030-2040 nog eens 544 
mensen met een verpleeghuisindicatie bij komen. De opgave voor de komende 25 jaar is dus groot maar dit 
is niet primair de verantwoordelijkheid van de gemeente.  
Het zorgkantoor, als uitvoerder van de Wet Langdurige zorg (WLZ), de wet waaronder de verpleeghuiszorg 
valt, is de partij die de verantwoordelijkheid heeft te regelen dat er voldoende WLZ-zorg beschikbaar is. 
Als college zien we dat dat steeds meer mensen niet noodzakelijkerwijs naar een instelling willen voor hun 
laatste levensfase, maar op een eerder moment willen verhuizen naar een passende woning, dichtbij 
voorzieningen, waar ze tot de laatste levensfase prettig en veilig kunnen blijven wonen. Dat maakt dat het 
college ook kijkt naar andere woonvormen en de realisatie van voldoende geschikte woningen voor 
senioren, bij voorkeur in de buurt van winkelcentra. Berekend is dat er 5.800 geschikte woningen moeten 
worden gerealiseerd om aan de vraag te voldoen. Deze realisatie zal met name in het bestaande bezit van 
woningcorporaties en particulieren moeten worden gezocht. Hier zetten we als college op in. 
Zorgorganisaties zetten steeds meer in op het bieden van verpleeghuiszorg thuis (VPT). Het verpleeghuis 
zelf is alleen nog bedoeld voor die ouderen voor wie verpleeghuiszorg thuis geen optie (meer) is. 
In de eerder aan u gestuurde raadsmemo zijn de initiatieven beschreven die een bijdrage gaan leveren aan 
de realisatie van de 5.800 geschikte woningen voor senioren en de vernieuwende woonvormen. 
 
 
Vraag 2 
Wat is de verwachting van het college over de toenemende vraag om verpleeghuisbedden en 
woningaanpassingen in de komende jaren, ook gelet op de enorme vergrijzing?  
 
Antwoord 2 
Het college zet in op voldoende geschikte woningen en woonvormen voor ouderen, zodat wij de vergrijzing 
kunnen opvangen. Hier wordt uitvoering aan gegeven in het Programma Woningbouw als Aanjager. We zien 
dat de behoefte van senioren verandert en dat de wens niet zozeer is om in een instelling te wonen. Wel wil 
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men graag in zorgzame buurten, gezamenlijke hofjes of geclusterde woonvormen wonen met voorzieningen 
dichtbij. 
 
 
Vraag 3 
De LHN vindt dat verpleeg- en verzorgingshuizen weer een plek in de stad moeten krijgen, is het college het 
daarmee eens? Zo ja gaat het college een ommekeer maken om dit te realiseren en welke acties kan het 
college daarop ondernemen? Zo nee, waarom niet?  
 
Antwoord 3 
Het college is van mening dat er voor een bepaalde groep mensen met een verpleeghuisindicatie een plek 
moet zijn in een verpleeghuis. Daarvoor blijft, ook in de toekomst een capaciteit van ongeveer 750 plaatsen 
intramurale verpleeghuiszorg beschikbaar in Zoetermeer. Het college ziet daarnaast ook mogelijkheden in 
het bieden van verpleeghuiszorg in een andere, niet intramurale, setting, zoals ook in de Woonzorgvisie 
opgenomen. Verzorgingshuizen bestaan al geruime tijd niet meer en ook het college ziet dat er inmiddels 
een groeiende behoefte is aan woonvormen die een alternatief bieden tussen zelfstandig thuis wonen en het 
verpleeghuis. Het college ziet kansen in het ontwikkelen van nieuwe woonvormen voor ouderen  en het 
transformeren van bestaande complexen tot zorggeschikte en geclusterde woonvormen. In deze nieuwe 
woonvormen wonen senioren samen, helpen zij elkaar en indien nodig wordt professionele (thuis)zorg 
ingezet van lichte begeleiding tot en met de zwaarste zorgvorm, het volledig pakket thuis (VPT). Het VPT is 
bedoeld voor mensen met een indicatie voor verpleeghuiszorg. 
 
 
Vraag 4 
De LHN maakt zich zorgen over het landelijk- en financieringsbeleid om het aantal verpleeghuizen nog 
steeds terug te brengen en verzorgingstehuizen naar private ondernemingen te brengen. Wat vindt het 
college van dit beleid en van de gevolgen voor de betaalbaarheid voor onze inwoners? Zijn daarover 
gegevens bekend? Graag uitgebreide reactie. 
 
Antwoord 4 
Feitelijk wordt de bestaande verpleeghuiscapaciteit niet verminderd maar er wordt geen extra 
verpleeghuiscapaciteit toegevoegd om in de groeiende vraag naar verpleeghuiszorg te voorzien. Het college 
herkent dat de wachtlijsten in de verpleeghuiszorg en de thuiszorg toenemen en de mantelzorg staat onder 
druk. Terug naar bejaardenoorden of meer verpleeghuizen is echter geen realistisch perspectief gelet op het 
personeelstekort en financiële middelen. De indicatievoorwaarden om in aanmerking te komen voor een 
intramurale plek zijn de afgelopen jaren verzwaard en deze trend zet zich voort. Daar komt bij dat de 
senioren van de toekomst eigenlijk helemaal niet in een instelling willen wonen.  
Het is om deze redenen dat we in de woonzorgvisie inzetten op het realiseren van woonvormen voor 
senioren waarin het langer thuis wonen wordt ondersteund. 
Dit kunnen ook privaat gefinancierde woonconcepten zijn, zodat er voor iedereen een passend aanbod kan 
worden gecreëerd. 
 
 
Vraag 5 
Lopen we in Zoetermeer al tegen een tekort aan verpleeghuisbedden aan en zijn er wachtlijsten? Zo ja, 
hoeveel jaar is de wachttijd en wat is de verwachting voor de toekomst?  
 
Antwoord 5 
Er zijn op dit moment wachtlijsten voor verpleeghuiszorg in heel het land en ook in Zoetermeer. De lengte 
van de wachttijd is ons niet bekend, wel zijn we op de hoogte van het aantal wachtenden. 
 



 

 

Vraag 6 
Hoe en door wie wordt in de overbruggingsfase in deze zorgvraag voorzien of komt dit alleen te liggen bij de 
toch al overbelaste familie en mantelzorgers? 
 
Antwoord 6 
Een inwoner die op de wachtlijst staat voor een verpleeghuis heeft een indicatie op basis van de Wet 
Langdurige Zorg (Wlz). Gedurende de wachttijd wordt bij de inwoner thuis overbruggingszorg geleverd 
vanuit de Wlz. De overbruggingszorg bevat alle noodzakelijke hulp zoals bijvoorbeeld hulp bij het 
huishouden, persoonlijke verzorging en dagbesteding. Als het niet mogelijk is om de wachttijd thuis te 
overbruggen kan de overbruggingszorg ook geleverd worden in de vorm van een tijdelijke opname in een 
andere zorginstelling dan de zorginstelling van voorkeur, maar ook dat is afhankelijk van de 
beschikbaarheid. 
Steeds meer wordt ingezet op het bieden van het Volledig Pakket Thuis (VPT). In veel gevallen is dit zo 
goed te regelen dat opname in een verpleeghuis niet (gelijk) nodig is. Veel mensen hechten er aan om zo 
lang mogelijk thuis te kunnen blijven wonen, het VPT maakt het mogelijk om de nodige zorg en begeleiding 
thuis te kunnen bieden. 
 
 
Vraag 7 
Zijn er voldoende beschikbare woningen die kunnen worden aangepast om in de vraag voor onze inwoners 
te voorzien, mede voor de verwachte vraagstijging? Hoeveel woningen in de bestaande voorraad betreft dit 
en hoeveel nieuwe woningen worden de komende jaren voor deze doelgroep aan de woningvoorraad 
toegevoegd? 
 
Antwoord 7 
In de woonzorgvisie 2021 is voorzien in een opgave van iets meer dan 5.800 extra geschikte woningen voor 
ouderen. Op dit moment worden nadere onderzoeken gedaan door de woningcorporaties en de gemeente 
om meer richting en invulling te kunnen geven aan deze opgave. De onderzoeken zullen onder andere 
antwoord bieden op vragen als: waar passen deze woningen het beste in de stad, welke woningen zijn 
geschikt om aan te passen, waar kan gebouwd worden voor ouderen. 
 
 
Vraag 8 
Welk voornemens heeft het college in het realiseren van toekomstbestendige woningen voor onze ouderen 
om langer thuis te kunnen wonen ook in overleg met de marktparttijen? 
 
Antwoord 8 
De voornemens voor het realiseren van toekomstbestendige woningen voor ouderen worden meegenomen 
in het programma woningbouw als aanjager. Onderdeel van dit programma is ook de uitvoeringsagenda 
Woonzorgvisie, waar specifiek in zal worden gegaan op de acties die worden ondernomen om het langer 
thuis wonen mogelijk te maken. 
 
 
Vraag 9 
Zijn er alternatieven beschikbaar om in de optredende tekorten de komende jaren te voorzien? Zo ja, welke 
mogelijkheden zijn er daarvoor, zo nee, waarom niet?  
 
Antwoord 9 
Het is een enorme opgave die uitvoering krijgt in het programma woningbouw als aanjager. Daarin wordt 
nadrukkelijk ingezet op diversiteit en vernieuwende woonvormen. Deze woonvormen moeten thuis blijven 
wonen, indien nodig met zorg, mogelijk maken.  



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 Voor technische vragen kunt u zich wenden tot:
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